
Folketingets Sundhedsudvalg har den 18. januar 2011 stillet følgende 
spørgsmål nr. 369 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som her-
med besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Per Clausen (EL).

Spørgsmål nr. 369:
’’Ministeren bedes redegøre for hvor meget mængden af administrativt arbejde 
er steget med på sygehusene siden 2001 sammenlignet med mængden af kli-
nisk arbejde.”

Svar:

Jeg er ikke bekendt med opgørelser, der belyser den ønskede udvikling.  

En mindskelse af de administrative byrder for sundhedsvæsenets personale er
et gennemgående tema i regeringens afbureaukratiseringsinitiativer på sund-
hedsområdet. Som led i dette arbejde blev der gennemført en spørgeskema-
undersøgelse hos det sundhedsfaglige personale på landet sygehuse af bl.a.
tidsforbruget til administrative opgaver, jf. rapporten ”Kortlægning og måling af 
administrative opgaver” fra den 1. oktober 2009, der er tilgængelig på ministe-
riets hjemmeside. 

Med venlig hilsen

Bertel Haarder  /   Erich Erichsen
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